
 
 
 
 
 
 
 
Aan  :  P. van Vilsteren 
Van  :  Ondernemingsraad Gemeente Het Hogeland 
Datum  :  3 december 2024 
Onderwerp :    Nieuw gemeentehuis 
 
 
Geachte heer Van Vilsteren, beste Paul, 
 
 
Zoals u weet zijn wij als OR actief betrokken bij het onderwerp gemeentelijke huisvesting. 
Een onderwerp dat wij als OR zeer belangrijk vinden. Daarom schrijven wij u deze brief. 
 
Met deze brief willen wij nogmaals het belang van een nieuw gemeentehuis kenbaar maken, 
zoals ook eerder gedaan in onze brief van 12 januari 2023. In onze brieven over Het 
Ambitiedocument (d.d. 3 juni 2024) en het Programma van Eisen (d.d. 25 oktober 2024) zijn 
wij niet expliciet ingegaan waarom wij als OR waarde hechten aan de realisatie van één 
nieuw gemeentehuis voor de medewerkers van Het Hogeland. Dat was voor ons een 
vanzelfsprekendheid, maar op de (politieke) ontwikkelingen, willen wij dat met deze brief 
alsnog - en tegelijkertijd - opnieuw doen. 
  
Nieuw gemeentehuis: nut en noodzaak  
Vanaf een afstand naar dit onderwerp kijkend, zou men kunnen stellen “er zijn drie 
gemeentehuizen waaruit de medewerkers kunnen werken, waarom alsnog een nieuw 
gebouw?”. Het antwoord is volgens ons eenvoudig: de huidige gemeentehuizen in Uithuizen, 
Leens en Winsum voorzien niet in de faciliteiten die nodig zijn om vandaag de dag goed te 
kunnen werken.  
 
Zo hebben de medewerkers de mogelijkheid om hybride te werken, dat wil zeggen plaats- en 
tijdonafhankelijk. Een groot deel van de medewerkers werkt deels thuis en deels op kantoor. 
En als men op kantoor werkt, dan is het niet meer vanzelfsprekend om dat vanaf een vaste 
werkplek achter een bureau te doen. We werken meer opgavegericht, in programmateams 
en projectgroepen, we vergaderen (deels) digitaal etc.. Dit vraagt om een andere inrichting 
en faciliteiten van een gemeentehuis. Dat wat de huidige gemeentehuizen de medewerkers 
niet (kan) bieden: namelijk werkplekken die voldoen aan de huidige tijdseisen, voldoende 
vergaderruimtes, stiltewerkplekken, aanlandplekken, etc.. Een gebouw dat duurzaam is, 
waar sprake is van goede klimaatbeheersing en ga zo maar door.  
 
Daarnaast draagt het werken in één centraal gemeentehuis bij aan efficiënt werken. De 
medewerkers reizen nu geregeld tussen de gemeentehuizen om aanwezig te zijn bij 
verschillende overleggen. Hierdoor gaat werktijd verloren aan reistijd. En dat is – over het 
algemeen –  verloren tijd.  
 
Dit alles overziend, komen wij als OR tot de conclusie dat de huidige gemeentehuizen de 
medewerkers niet of nauwelijks faciliteert in de manier waarop wij met elkaar vandaag de 
dag werken. Maar misschien nog wel belangrijker: het realiseren van één gemeentehuis 
draagt bij aan het realiseren van één Huis van de Democratie waar medewerkers, samen 
met directie, het college en de gemeenteraad werken aan de opgaven van Het Hogeland.  



Waarbij sprake is van één organisatiecultuur, waar men met elkaar samenwerkt en elkaar 
kent, waar geen fysieke afstand is tussen het college, directie en de medewerkers, doordat 
niet meer gewerkt wordt in verschillende gebouwen. Korte lijnen. Maar ook een Huis van 
Democratie voor de gemeenteraad en de inwoners van Het Hogeland. Een gemeentehuis 
waar een ieder zich welkom voelt en waar men WIL werken, waardoor rechtgedaan kan 
worden aan de dienstverlening die wij met zijn allen aan de inwoners bieden. 
  
Locatiekeuze 
De voorgenomen voorkeurslocatie voor de realisatie van een nieuw gemeentehuis is 
gelegen in Winsum.  Los van de definitieve locatiekeuze, denken wij dat de keuze voor 
Winsum een verstandige is om een goed en aantrekkelijke werkgever te kunnen zijn voor het 
huidige en nieuw te werven personeel. 
  
Besluitvormingsproces gemeenteraad 
Wij kunnen nog wel langer uitweiden over dit onderwerp. Dat doen wij niet. Wij gaan er 
vanuit dat wij het belang van de komst van een nieuw gemeentehuis hierbij voldoende 
(opnieuw) onder de aandacht hebben gebracht. De besluitvorming door de gemeenteraad 
zullen wij dan ook met grote belangstelling volgen. Dat geldt ook voor de uiteindelijke 
locatiekeuze, indien de gemeenteraad net als wij van mening zijn dat de realisatie van een 
nieuw gemeentehuis inderdaad wenselijk is. 
  
Vertrouwende u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
Namens de Ondernemingsraad gemeente Het Hogeland, 
 
 

    
 
 
B. Moes, voorzitter OR       G. Hofstra, Secretaris OR 
 




